
سومین جلسه محاکمه برگزار شد؛

آیا ترامپ واقعا به استیضاح      
      نزدیک می شود؟

معرفی داوران بخش مستند، کوتاه و نگاه نو؛

از »مهدی جعفری«
تا »هادی مقدم دوست« 

»ابراهیم نوروزی فر«:

منتخبان شایسته جشنواره ابوذر 
در عرصه های ملی حرف های بسیاری
برای گفتن دارند

جلوه گری »جای خالی مسئولان ارشاد و فشل استان« در مهم ترین رویداد رسانه ای البرز!

دراختتامیه چهارمین جشنواره ابوذر همه آمدند اما متولی 
دولتی فرهنگ و استان در خواب ناز تشریف داشتند!
نکند آقایان از ابوذر استان می هراسند؟

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

چه چیزهایی در دنیای مجازی 
تهدید محسوب می شوند؟ )1(
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کجا پاسخگوست که »فوتبال« پاسخگو باشد؟!

اصل ماجرا : بازی در زمین بی طرف؛ 
ترجمه دروغگویان: » پیروزی بزرگ«!

7

»مدیرعامل بانک ملی«:

رمز ارز بومی آماده
راه اندازی است
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نوشت:  چین  حاکم  حزب  ارگانی  رسانه  یک 
ترور سردار سلیمانی فرمانده سپاه قدس ایران 
در خاک عراق، به مایه بی آبرویی برای آمریکا 

در دنیا تبدیل شده است.

تایمز روزگذشته در مطلبی خاطرنشان  گلوبال 
کرد: آمریکا با این کار، سرمایه و آبروی خود را 
به حراج گذاشت و باعث شد تا انتقادهای جامعه 

بین المللی متوجه این کشور شود.
گزارش تصریح کرده است: ترور سردار سلیمانی 
یکی از حربه های آمریکا برای جلوگیری از نفوذ 
ایران در منطقه بود اما این اقدامات باعث بی ثباتی 

فزاینده می شود.
نشریه تأکید می کند: آمریکا مدت زیادی است که 

از ابزارهای مختلف برای ترور افراد در دیگر کشورها 
استفاده می کند، به خصوص در خاورمیانه که باعث 

بی نظمی و هرج و مرج شده است.
گلوبال تایمز چین ادامه می دهد: اقدام آمریکا در 
ترور سردار سلیمانی باعث شد تا یک بار دیگر 

خاورمیانه دستخوش هرج و مرج شود.
گزارش می افزاید: آمریکا برای مقابله با کشورهایی 
که آنها را دشمن خود می داند فقط به ابزار نظامی 
بسنده نمی کند، این کشور از هر حربه ای نظیر 
اقتصادی، سیاسی، دیپلماتیک، علمی و فنی و 

تحریم و... برای این منظور بهره می گیرد.
رسانه چینی نوشته است: آمریکا به بهانه مبارزه با 
تروریسم با دست داشتن در چنین ترورهایی باعث 

گسترش فعالیت های تروریستی در دنیا می شود.

گلوبال تایمز آورده است: یکی از خطرناک ترین 
رویه هایی که آمریکا در پیش گرفته این است هر 
کسی را دشمن خود بداند و بخواهد، ترور می کند 
و از پیش رو برمی دارد؛ این یعنی اینکه آمریکا به 
خشونت های تروریستی در جهان دامن می زند و 

باعث ترویج آن می شود.
بسیار  رویۀ  آمریکا  که  است  باور  این  بر  روزنامه 
ایران  قبال  در  به خصوص  نادرستی،  و  خطرناک 
پیش گرفته است اگرچه این کشور از لحاظ نظامی 
از ایران قوی تر است اما ایران هم می تواند با پهپادها و 
سامانه های دیگر خود پایگاه های آمریکا را در منطقه 
هدف قرار دهد و از فناوری های تسلیحاتی برای 
حمله به اهداف نظامی و مالی و... متعلق به آمریکا 
بهره بگیرد. با این وصف ایران به دنبال جنگ نیست 

و از زمانی که آمریکا از برجام خارج شد تا وقایع اخیر 
از خود خویشتنداری بالایی نشان داده است.

این  مهم  است:  آورده  پایان  در  تایمز  گلوبال 
نیست که آمریکا چه اقدام نظامی در آینده انجام 

می دهد، مهم این است که این کشور نمی تواند 
ارادۀ جهان را برای همکاری و گسترش روابط به 
چالش بکشد و با چنین اقداماتی فقط خود را 

منزوی تر می کند.

از  یکی  اینکه  به  اشاره  با  قوه قضائیه  رئیس 
دغدغه مسئولان یزد، مهاجرپذیرشدن استان 
است، گفت: در این زمینه مقرر شد تا راهبردی 
از سوی مدیران تدوین شود تا در شورای عالی 

سران قوا مورد بررسی قرار گیرد.

حجت الاسلام والمسلمین سید ابراهیم رئیسی، 
پنجشنبه شب در پایان سفر یک روزۀ خود به  یزد 
در گفت وگو با خبرنگاران گفت: در دیدارهای امروز 
با مدیران استان موضوع پیشگیری از وقوع جرم نیز 

مورد تأکید قرار گرفت.

وی ادامه داد: در این ارتباط کارگروهی تعیین شد 
تا پیشگیری از وقوع جرم را در استان بررسی کند 
که در این کارگروه از دانشگاهیان نیز کمک گرفته 
خواهد شد زیرا معتقدیم زیبندۀ استان دارالعلم و 
دارالعبادۀ یزد نیست که برخی از آسیب ها را در 

آن شاهد باشیم.
وی در مورد پرونده های معوقه در محاکم قضایی 
استان نیز گفت: تدابیری اندیشیده شد تا روند 
رسیدگی تسهیل به ویژه پرونده هایی که شاکیان 

زیادی دارند به صورت ویژه دنبال شود.
رئیس دستگاه قضا در ادامه گفت: یک هفته  قبل از 
سفرش به یزد با حضور حدود ۴۰نفر از بخش های 
مختلف این نهاد و استان یزد، کمبودها، کاستی ها 
و نقاط مثبت و منفی کار را  بررسی کردند و در 
آستانه سفر نیز تعدادی از مسئولان قوه قضائیه در 
قالب ۱۷هیئت به شهرستان های استان یزد اعزام 
شدند و عملکرد دستگاه های وابسته به این نهاد را 

بررسی کردند.
در  و  جمع بندی  بررسی ها  نتیجه  افزود:  وی 
با حضور  جلسه سه ساعته شورای عالی قضایی 
مسئولان استان بررسی شد و گزارش همه این 
هیئت ها طرح شد و تصمیماتی نیز در رابطه با رفع 

مشکلات به صورت فوری اتخاذ شد.
رئیسی عنوان کرد: پزشکی قانونی، برخی زندان ها 
و... مشکلاتی داشتند که مقرر شد به این موارد نیز 

رسیدگی شود.
بودجه های  از  ریال  ۸۰۰میلیارد  داد:  ادامه  وی 

به  پرداخت  برای  استانی  منابع  و  قوه قضائیه 
دستگاه های مختلف برای رفع مشکلات آنها نیز 

در نظر گرفته شد.
اتخاذ شد  رئیسی بیان کرد: همچنین تدابیری 
در  آنها  های  خانواده  که  غیربومی  زندانیان  تا 
استان های دیگر ساکن هستند و  خود متقاضی 
انتقال باشند به استان محل اقامت خود منتقل 

شوند.
فعال شدنِ حوزه  بر  ادامه  قوه قضائیه در  رئیس 
یزد  استان   : افزود  و  کرد  تأکید  گردشگری 
بیشتر  ارتباط  این  در  که  دارد  را  ظرفیت  این 

سرمایه گذاری شود.
وی همچنین اظهار امیدواری کرد: مکتب شهید 
سلیمانی نیز مورد توجه گروه های مختلف قرار 

گیرد و مردم هم بیشتر با آن آشنا شوند.

نخبگان اجازه ندهند مرزهای فرهنگی ما 
تهدید شود

و  کارآفرینان  تولیدکنندگان،  جمع  در  وی 
به عنوان  استان  این  از  یزد  استان  فرهیختگان 
افزود:  و  کرد  یاد  دینی  و  فرهنگی  استان  یک 
اگر چهره های فرهنگی ما بر این امر مهم تأکید 
از  پیشگیری  به  بیشتر  می توان  باشند،  داشته 

ناهنجاری های فرهنگی امیدوار بود.
از  را  ما  جامعه  امروز  آنچه  کرد:  تأکید  وی 
همین  می کند،  حفظ  فرهنگی  ناهنجاری های 

فرهنگ بومی و اسلامی است.

رئیسی، یزد را جلوۀ میراث فرهنگی و دین مداری 
و هنرپروری دانست و گفت: جای جای این استان، 
گواه بر فرهنگی بودن و دین مداری و هنرمندی 

است.
اسلامی  و  فرهنگی بودن  همین  وی،  گفتۀ  به 
بودن است که می تواند در برابر آسیب ها، ما را 

حفظ کند.
رئیس قوه قضائیه با بیان اینکه امروز باید با بصیرت 
و هنر کشور خود دفاع  فرهنگ  از  و دیده بانی، 
کنیم چون دشمنان در حال تهدید فرهنگ و 
هنر و اقتصاد کشور ما هستند، تصریح کرد: من 
در استان هرمزگان گفتم باید اقتصاد دریا فعال 
شود، آذربایجان شرقی هم اقتصاد فضای مجازی 
و در استان یزد باید اقتصاد گردشگری فعال شود؛ 
زیرا این استان دارای بار فرهنگی و معرف فرهنگ 
اسلامی و ملی ماست و میتواند رابطه ما را بین 

ملت ها مورد تأکید قرار دهد.
اثرگذار  اقتصادی  را  گردشگری  اقتصاد  وی 
اینکه  علی رغم  گفت:  و  دانست  یزد  استان  در 
دشمنان می دمند بر اینکه ایران، امن نیست اما 
امن ترین نقطه دنیا، جمهوری اسلامی است اما با 
بهانه کردن یک حادثه می خواهند ایران را ناامن 
جلوه دهند در حالیکه این مسائل در جای جای 

دنیا رخ می دهد.
برای  امن  ما  کشور  اینکه  به  اشاره  با  رئیسی 
گردشگران است و استان یزد استانی امن است 
و امنیت را برای همه گردشگران فراهم می کند، 

اضافه کرد: کسانی که در امور اقتصاد گردشگری 
فعال می شوند حتماً باید در فرایند کار اقتصادی 
خود دچار آسیب نشوند که کار گردشگری از 
گرشگری  واحد  تعطیلی  به  یا  و  نیفتد  رونق 

نینجامد.
سیاست های  از  را  تولید  امر  در  تسهیل  وی 
ابلاغی رهبری معظم انقلاب اعلام کرد و افزود: 
مصوباتی هم در زمینه اقتصاد مقاومتی داریم 
که باید همه تصمیم ها در ذیل این سیاست ها 

اجرا شود .
رئیس قوه قضائیه با بیان اینکه باید از هرکاری که 
موجب بی انگیزگی و کم انگیزگی سرمایه گذاران 
می شود پرهیز کرد، یادآور شد: کاشی و سرامیک  
از تولیدات نام آور این استان است و در منطقه از 
لحاظ استاندارد و کیفیت، معروف است. ۱۵کشور 
باید  همسایه ما مشتری این کالا هستند پس 
برای تولیدکننده صرف بکند تا این کالا را تولید 
کند اما در زمینه صادرات این کالا آسیب هایی 

هم وجود دارد.
وی تأکید کرد: لازم است کارگروهی ویژه با حضور 
مسئولان استان در این زمینه تشکیل و موضوع 
مورد پیگیری قرار گیرد تا مشکلات صادرات این 

کالا رفع شود زیرا  تولید، محور همه چیز است.
وی آسیب شناسی از گله مندی های تولیدکنندگان 
را مورد تأکید قرار داد و با اشاره به منشور ابلاغی 
مجری  ما  همه  افزود:  تولید  زمینه  در  رهبری 

هستیم و باید آن را رعایت کنیم.

تهدید  امور خارجه روسیه  سخنگوی وزارت 
علنی یک مقام آمریکایی علیه سردار »قاآنی« 
فرمانده جدید نیروهای قدس سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی ایران را غیرقابل قبول، خارج از 
چارچوب قانون و حقوق بین الملل ارزیابی کرد.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از خبرگزاری 
وزارت  سخنگوی  زاخارووا«  »ماریا  »نووستی«، 

امور خارجه روسیه تهدید آمریکا علیه »اسماعیل 
قاآنی« فرمانده جدید نیروهای ویژه قدس سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی ایران را غیرقابل قبول، 

اعلام کرد.
ایالات  ویژه  نماینده  برایان هوک،  این،  از  پیش 
متحده در امور ایران، این فرمانده نظامی ایرانی 
را به دچار شدن به »سرنوشت سلیمانی« تهدید 
کرد، در صورتی که وی به »کشتار آمریکایی ها« 

ادامه دهد.
زاخارووا در تفسیر این اظهارات تهدیدآمیز گفت: 
ما  برای  که  می کنم  تأکید  دیگر  بار  یک  »من 
)چنین اظهاراتی( غیرقابل قبول است. از دیدگاه 
ما اینها سخنانی هستند که در چارچوب حقوق 
بین الملل نمی گنجد و کاملاً غیرقانونی هستند که 
نمایندگان کشورهای جهان حق ندارند به سادگی 
چنین اظهاراتی را علیه مقامات سایر کشورها بیان 

کنند. چنین برخوردی غیرقابل قبول است.
مؤسسه  مدیر  گوسی یف«  »الکساندر 
از  پیش  مسکو،  در  راهبردی  برنامه ریزی های 
این در گفت وگو با این خبرگزاری گفته بود که 
آمریکا همچنان به اقدامات تحریک آمیز خود، علیه 

جمهوری اسلامی ایران ادامه خواهد داد.
پشت  قدرتمندی  نیروهای  وی،  عقیده  به 
این تهدیدات قرار دارند که هدایت کنندۀ این 

اقدامات ایالات متحده است. این تحریکات به 
ایران، کل وضعیت حاکم  که  است  دلیل  این 
تقویت  برای  آمریکا  که  خاورمیانه  منطقه  بر 
مواضع خود در آنجا تلاش زیادی کرده را برهم 
اسلامی طی  جمهوری  مجموع  در  است.  زده 
سال های اخیر به یکی از کشورهای قدرتمند 
منطقه تبدیل شده و واشنگتن نمی تواند این 

مسأله را قبول کند.

»رسانه چینی«:
ترور سردار سلیمانی مایه بی آبرویی آمریکاست

»رئیس قوه قضائیه«: 

راهبردی برای چالش مهاجرپذیری یزد تدوین شود

واکنش »روسیه« به تهدید آمریکا علیه »سردار قاآنی«:

این حرف ها در چارچوب قوانین بین الملل نمی گنجد و کاملاً غیرقانونی است

خبر اول

قوه قضائیه

سیاست خارجی
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3 سیاسی

مجلس سنای آمریکا سومین جلسه محاکمه 
کشور  این  جمهوری  رئیس  ترامپ-  دونالد 
دموکرات  اعضای  آن  در  که  کرد  برگزار  را 
مجلس نمایندگان به تبیین اصل اول استیضاح 

»سوءاستفاده از قدرت« پرداختند.
سومین جلسه محاکمه دونالد ترامپ- رئیس 
جمهوری آمریکا پنجشنبه شب )صبح پنجشنبه 
به وقت واشنگتن( در مجلس سنای این کشور 
و با حضور رؤسای کمیته های سه گانه مجلس 
نمایندگان و چهارعضو دیگر این مجلس که به 
عنوان »مدیران استیضاح« شناخته می شوند، 

آغاز به کار کرد.
مجلس  قضایی  کمیته  رئیس  نادلر-  جرالد 
نمایندگان آمریکا به عنوان یکی از هفت نماینده 
»مدیران استیضاح« که مسئول تبیین مفاد 
استیضاح دونالد ترامپ رئیس جمهوری این 
کشور است، نخستین سخنران دومین روز از 

جلسه محاکمه او در مجلس سنا بود.
از  زنده  صورت  به  که  جلسه  این  در  نادلر 
بین المللی  و  آمریکایی  تلویزیونی  شبکه های 
پخش می شد، گفت: سوءاستفاده از قدرت به 
طور مشخص جرمی قابل استیضاح در قانون 
اساسی ]ایالات متحده[ است. جالب است که 
چرا رئیس جمهوری ]ترامپ[ این را رد می کند.
یکی از دو اصلی که دموکرات ها براساس آن 
از  سوءاستفاده  می کنند،  استیضاح  را  ترامپ 
قدرت است. این در حالی است که ترامپ و 
برخی جمهوری خواهان می گویند استفاده از 
چنین اتهامی برای استیضاح غیرقانونی است و 

در تاریخ آمریکا سابقه ندارد.
رئیس کمیته قضایی مجلس نمایندگان آمریکا 
پس از این اظهارات و متهم کردن ترامپ به نقض 
قانونی اساسی که به گفته وی »حمله جدی و 
خطرناک علیه ملت آمریکا« است، تأکید کرد: 
]ترامپ[ یک لحظه بیشتر هم نباید در قدرت 

بماند.
ندلر گفت وکلای ترامپ استدلال می کنند که 
استیضاح و برکناری رئیس جمهوری مشروط به 
این است که او مرتکب عمل خلاف قانون شده 
باشد و می گویند که استیضاح ترامپ ممکن 

نیست چراکه او مرتکب جرم نشده است.

او سپس با بیان اینکه این نظر کاملاً غلط است، 
برای رد این ادعا که ترامپ عملی خلاف قانون 
انجام نداده که استیضاح شود، بخشی از سخنان 
را  ترامپ  طرفدار  سناتور  گراهام«  »لیندزی 
در جلسات استیضاح »بیل کلینتون« رئیس 

جمهوری اسبق آمریکا پخش کرد.
جمهوریخواه  عضو  زمان  آن  در  که  گراهام 
جلسه  در  بود،  آمریکا  نمایندگان  مجلس 
استیضاح کلینتون گفته بود که لزومی ندارد 
رئیس جمهوری مرتکب جرم شود تا بتوان او 
را استیضاح کرد؛ بلکه هر اقدامی که علیه مردم 

آمریکا باشد قابل استیضاح است.
مجلس  قضایی  کمیته  دموکرات  رئیس 
نمایندگان با اشاره به شعار »اول آمریکا« ترامپ 
گفت که او در روابط با اوکراین سیاست »اول 
ترامپ« را اعمال کرده و تأکید کرد هیچ رئیس 
جمهوری در تاریخ آمریکا یک کشور خارجی را 
برای دخالت در انتخابات ایالات متحده تحت 

فشار نگذاشته است.
»آدام شیف« رئیس کمیته اطلاعات مجلس 
»مدیران  عضو  دیگر  آمریکا  نمایندگان 
استیضاح«، روسیه را متهم به القای اتهام دخالت 

اوکراین در انتخابات آمریکا کرد.
ترامپ در بحبوحه اتهام هایی که درباره روابط با 
اوکراین و تحت فشار گذاشتن رئیس جمهوری 
این کشور برای تحقیقات علیه رقیب انتخاباتی 
در  کی یف  که  کرد  ادعا  بود،  متوجهش  وی 

انتخابات ریاست جمهوری سال2۰۱6 ایالات 
متحده دخالت کرده است.

رئیس جمهوری آمریکا برخلاف همه اظهارات 
و  کشورش  اطلاعاتی  و  سیاسی  مقام های 
مقام های دولت خود گفت که اوکراین مسئول 
هک کردن سرور ایمیل کمیته ملی دموکرات ها 

بوده است.
ترامپ حتی در یکی از مکالمه های تلفنی خود 
با »ولودیمیر زلنسکی« رئیس جمهوری اوکراین 
از وی خواسته بود که درباره دخالت کی یف در 

انتخابات سال2۰۱6 آمریکا تحقیق کند.
اما شیف در جلسه محاکمه ترامپ گفت: آنچه 
رئیس جمهوری می گوید، یک تئوری توطئه 
است که توسط کرملین به شما ارایه شده است. 
)ترامپ(  او  روسی،  تبلیغات  همین  براساس 
کشور  به  را  نظامی  دلار کمک  ۴۰۰میلیون 
متحد ما که در حال جنگ با روسیه است، 

متوقف کرد.
رئیس کمیته اطلاعات مجلس نمایندگان آمریکا 
ترامپ را متهم کرد که این »تئوری توطئه« را 
پذیرفته، چراکه می توانست در انتخابات ریاست 
جمهوری آینده محملی برای حمله به رقیب 
و  باشد  داشته  بایدن«  »جو  خود  دمکرات 
برای این حاضر شده است »متحد« واشنگتن 

)اوکراین( را قربانی کند.
شیف همچنین درباره ادعای ترامپ که گفته 
بود قصد او از تحقیق پسر بایدن مبارزه با فساد 

بوده، ابراز تردید کرد و گفت این ادعای رئیس 
جمهوری آمریکا دروغ است و او هیچ اهمیتی به 

فساد در اوکراین نمی دهد.
این قانونگذار دمکرات گفت که ترامپ رئیس 
جمهوری است که فکر می کنم هرکاری دلش 
خواست می تواند انجام دهد. از جمله اینکه از 
یک متحد بخواهد برای تقلب در انتخابات به 
او کمک کند. اگر او موفق شود، انتخابات دیگر 
درمانی برای آن ]تقلب[ نخواهد بود. درمانی 
که رئیس جمهوری بتواند در آن تقلب کند، 
اساسا درمان نیست، و این دلیل حضور ما در 

اینجاست.
»سیلویا گارسیا« دیگر عضو مجلس نمایندگان 
از جمهوری خواهان  ادعای دیگری  به  آمریکا 
پرداخت که بایدن نیز در زمانی که معاون رئیس 
کمک  از  کرده  تلاش  بود،  آمریکا  جمهوری 
نظامی به اوکراین برای مسکوت کردن تحقیقات 

علیه شرکت نفتی »بوریسما« استفاده کند.
گارسیا گفت که این ادعا درست نیست زیرا 
کل  دادستان  برکنار  خواستار  بایدن  وقتی 
وقت اوکراین شده بود، تحقیقات علیه شرکت 
افزون  بوریسما مدتی بوده که متوقف بود و 
بر این، دیگر کشورهای هم پیمان آمریکا نیز 
خواستار برکنار این دادستان به دلیل دست 

داشتن او در فساد بودند.
»وال دمینگ« دیگر عضو دموکرات مدیران 
اعتماد  به نقض  او را متهم  استیضاح ترامپ 
عمومی و ترجیح منافع شخصی خود به منافع 
ملی آمریکا کرد و گفت: تنها کسی که تلاش 
کرد از سوء استفاده از قدرت منفعت کسب و 
این تحقیقات را منحرف کند، دونالد ترامپ بود... 

این نقض اعتماد عمومی است.
این  دادستانان  عنوان  به  استیضاح  مدیران 
این  که  سه روز  طول  در  محاکمه 2۴ساعت 
تا  دارند  فرصت  بود،  آن  روز  دومین  جلسه 
اتهام هایی را که علیه ترامپ مطرح کرده اند، 

تبیین کنند.
پس از پایان مهلت دادستانان، مدافعان ترامپ 
نیز 2۴ساعت در مدت سه روز فرصت دارند تا 
دفاعیات خود را مطرح کنند و پس از آن برای 

برکناری ترامپ رأی گیری می شود.

سومین جلسه محاکمه »رئیس جمهور تروریست« برگزار شد؛

آیا ترامپ واقعا به استیضاح نزدیک می شود؟
رئیس کمیته قضایی مجلس نمایندگان آمریکا: او یک لحظه بیشتر هم نباید در قدرت بماند

حرف روز بین الملل

تازه ترین نظرسنجی ها حاکی است که »جو 
بایدن« پیشتاز نامزدهای حزب دمکرات در 
انتخابات ریاست جمهوری2۰2۰ آمریکا است.

آخرین نظرسنجی مشترک شرکت ایپسوس و 
خبرگزاری رویترز حاکی که بایدن با 2۵درصد 
بیشترین شانس را میان رقبای خود در حزب 
دمکرات برای رقابت با دونالد ترامپ در انتخابات 

ریاست جمهوری سال2۰2۰ آمریکا دارد.
این نظرسنجی که در روزهای 22 و 2۳ژانویه )2 
و ۳بهمن ماه( به صورت آنلاین انجام شده، نشان 
می دهد که »برنی سندرز« سناتور آمریکایی با 
2۴درصد و »الیزابت وارن« دیگر نامزد دمکرات 

با ۱2درصد پس از بایدن قرار دارند.

همچنین »مایک بلومبرگ« میلیاردر آمریکایی 
و شهردار پیشین نیویورک که دیرهنگام وارد 
رقابت های درون حزبی دمکرات ها شد، توانسته 

۱۰درصد از رأی دهندگان را قانع کند.
رئیس  اوباما-  باراک  زمان  در  که  بایدن 
جمهوری پیشین آمریکا معاون او بود، تاکنون 
هنوز  اما  بوده  نظرسنجی ها  پیشتاز  همواره 
نتوانسته فاصله چشم گیری میان خود و دیگر 

رقبای هم حزبی اش ایجاد کند.
این نظرسنجی میان رأی دهندگان دمکرات 
شده  انجام  کرده اند  ثبت نام  که  مستقل  و 
در  را  سندرز  که  گفته اند  پاسخ دهندگان  و 
محیط  و  سلامت  بهداشت،  مانند  مسایلی 
زیست لایق می دانند و بایدن از نظر آنان برای 

متحد کردن دمکرات ها و شکست دادن ترامپ 
مناسب است.

رقابت های  به  دیر  بسیار  اینکه  با  بلومبرگ 
در  توانسته  اما  شد،  وارد  میان حزبی 
نظرسنجی های چند هفته گذشته رشد خوبی 

داشته باشد.
ترامپ در حالی به انتخابات سال2۰2۰ نزدیک 
می شود که به شدت درگیر محاکمه استیضاح 
در مجلس سنا است که این روزها در حال 

برگزاری است.
هفته ها  از  پس  آمریکا  نمایندگان  مجلس 
بحث درباره استیضاح ترامپ، او را متهم به 
»سوءاستفاده از قدرت« و »اخلال در تحقیقات 

کنگره« کرد.

»جو بایدن«، پیشتاز نامزد های دمکرات برای انتخابات۲۰۲۰
 انتخابات 2020 آمریکا

»نماینده ولی فقیه در استان البرز 
و امام جمعه کرج« تأکید کرد:

انتخاب جوانان صلاحیت  دار
برای مجلس

نماینده ولی فقیه در استان البرز با تأکید بر انتخاب جوانان 
انقلابی بودن،  صلاحیت دار برای مجلس، گفت: جوان و 

خوش نامی و خوش فکری، مدنظر است.

محمدمهدی  سید  آیت الله  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
حسینی همدانی در خطبه های این هفته نماز جمعه کرج 
با اشاره به نکات انتخاباتی که هر هفته اعلام می کند، گفت: با 
تجربه های بسیار ارزشمند در در حال وارد شدن به چله دوم 

و دهه پنجم انقلاب هستیم.
وی با اشاره به اینکه تحقق گام دوم انقلاب ملزوماتی دارد، 
افزود: از مهمترین این ملزومات وجود نیروهای کارآمد و 
مدیران فعال است، لازمه رسیدن به این مقصد مشارکت 

هدفمند و مؤثر جوانان است.
خطیب جمعه کرج مرحله اول رسیدن به تمدن اسلامی 
امروز در مرحله  به جوانان دانست و گفت:  بها دادن  را 
دولت سازی و جامعه سازی متوقف شده ایم و نتوانسته ایم 

دولت اسلامی درست کنیم.
نماینده ولی فقیه در استان البرز با تأکید بر اینکه نتوانسته ایم 
دولت اسلامی ایجاد کنیم، گفت: تا کار به جوانان سپرده نشود 

نمی توان دولت اسلامی را ایجاد کنیم.
آیت الله حسینی همدانی گفت: دوستانی که خود را انقلابی 
و ولایی می دانند چرا پیام رهبری را نگرفتند و دنبال گزینه 
دهه6۰ و ۷۰ کمتر و بیشتر می گردند، به رهبری لبیک 

بگویید؛ باید دولت جوان و انقلابی روی کار بیاید.
وی با اشاره به اینکه رهبری بر تشکیل دولت جوان و انقلابی 
تأکید دارند، گفت: این مهم مقدمه است و برای تحققش باید 

مجلس جوان و انقلابی داشته باشیم.
خطیب جمعه کرج با تأکید بر اینکه باید جوانان صلاحیت دار 
برای مجلس انتخاب شوند، گفت: برخی شبهات دُرست 
می کنند که الان وقت آزمون و خطا نیست و چهل سال 
گذشته است. بنده می گویم؛ از چیزی نترسید و جوانان 

صلاحیت دار را انتخاب کنید.
نماینده ولی فقیه در استان البرز اضافه کرد: رهبری فرمودند؛ 
اندیشه پیران و فکر و تجربه آنها آن وقتی به کار می آید که 

حرکت جوانان وجود داشته باشد.
آیت الله حسینی همدانی گفت: دست و پشت پرده هایی 
روی کار است که ذائقه مردم را تلخ کند، حضور حداکثری 
مردم و فرستادن افراد انقلابی خوش نام، جوان و خوش فکر و 
کاربلد به مجلس انقلابی زمینه ایجاد دولت جوان و انقلابی 

را فراهم می کند.

استاندار خواستار آسیب زدایی از 
مناطق حاشیه ای البرز شد

استاندار البرز از دستگاه های فرهنگی و اجرایی خواست تا 
نبست به آسیب زدایی در مناطق حاشیه ای شهرهای استان 

اقدام کنند.

عزیزاله شهبازی روزپنجشنبه در نشست کارگروه اجتماعی 
استان البرز افزود: دستگاه های اجرایی البرز باید با جدیت به 
امور مناطق حاشیه نشین بپردازند و اقدامات تشریفاتی و 

نمایشی پرهیز شود.
وی ادامه داد: سند ارتقاء وضعیت زنان و خانواده استان البرز 
از محورهای موضوعی مهم در حوزه اجتماعی است که با 
توجه به برنامه ریزی ها در سطح ملی اقدامات مؤثر را دراین 

زمینه باید اجرایی کرد.
شهبازی گفت: براین اساس باید نیازهای زنان استان البرز با 
توجه به شرایط موجود بررسی و احصاء شود و با برنامه ریزی 

در رفع مشکلات در این زمینه گام برداشت.
وی اضافه کرد: بسط نگاه منفی و سیاه نمایی در جامعه 
عواقب خوبی در پی ندارد از این رو باید با هدف امیدافزایی و 
رفع موانع اقشار مختلف مردم نسبت به اتخاذ تدابیر مناسب 

اقدام کنیم.
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مدیرمسئول - چهارمین جشنواره ابوذر که به 
همت بسیج رسانه ای استان البرز برگزار شده بود 
در ایستگاه پایانی اش با اهدای جوایز به منتخبین 
جشنواره به کار خود پایان داد. در آیین اختتامیۀ 
این جشنواره که در تالار وزین شهدای نژادفلاح 
برگزار شد، حضور چهره های شاخص مطبوعات 
و رسانه ها و جمعی از مسئولان عالی نظامی، 
مذهبی و اداری و فرهنگی استان البرز، نشان 
از اهمیت این جشنواره در نزد زعمای رسانه 
و مسئولان امر و نگاه ویژه ایشان به امر عظیم 
نرم  این جنگ  میانۀ  در  به خصوص  فرهنگ 
که جای  داشت  با دشمن  رسانه ای  سنیگن 

تقدیر و تشکر دارد.
اختتامیه الحق و الانصاف در شأن ارباب رسانه و 
مطبوعات استان برگزار شد و در عین سادگی از 
جلال و جبروتی معنوی و مینوی برخوردار بود 
و ضمن بزرگداشت فاخر منتخبین، برنامه هایی 
با اجرایی وزین در خود داشت که انصافاً هم 
چشم نواز بود و هم روح افزا و بسیار رضایت بخش.

دل ها  سردار  یاد  بزرگداشت  با  ابتدا  برنامه 
شهدای  سرزمین  در  به ناحق ریخته  خونِ  و 
کربلا »شهید حاج قاسم سلیمانی« رنگ و 
آهنگ معنوی خود را گرفت و سپس با تلاوت 

کلام الله مجید بر معنویت آن افزوده شد.
جمعه  امام  و  ولی فقیه  نماینده  حضور 
کنار  در  همدانی  حسینی  آیت الله  کرج، 
حسن  امام  سپاه  فرمانده  سردارمولایی، 
مجتبی)ع( که در کنار سایر مدعوین همچون 
استان  انتظامی  نیروی  اجتماعی  معاونت 
عزیزان  سایر  و  قاسم پور(  )سرهنگ  البرز 
و  نشستند  اهل قلم  و  انتظامی  بزرگواران  و 
سپس سخنان صمیمانه و آگاه بخش و بسیار 
تأثیرگذار سردار مولایی، جلوه هایی ماندگار به 
این جشنِ ساده ولی شکوهمند بخشید و در 

نهایت، اهدای جوایز به شکلی فاخر از دستان 
بزرگان مجلس، این اختتامیه را به زیبایی و 

مانایی که از آن انتظار می رفت، تجلی داد.
اما در این اختتامیه، یک مسأله بود که به شدت 
در ذوق می زد و مطمئناً اسباب کدورت تمامی 
اختتامیه  این  در  که  قلم  و  رسانه  اصحاب 
حاضر بودند، را به وجودآورد و آن هم نبودنِ 
نماینده عالی دولت استاندار ِ»عزیز« و حتی 
یک نماینده از استانداری و همینطور شخصِ 
مدیرکل اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی البرز، 
جناب آقای »ناصر مقدم« بود که هم جای 

پرسش بود و هم گلایه!
پرسش از اینکه مگر جشنواره ابوذر متعلق به 
این استان و فرهنگ این شهر و دیار نیست؟ 
آن  رسانه ای  رویداد  مهمترین  در  چرا  پس 
)استانداری و مدیر متولی فرهنگ و ارشاد( 
لااقل هیچ نماینده ای در این اختتامیه از جانب 

این آقایان تشریف نداشتند؟ 
پیگیر  شهرش،  رفته  مدیرکل  می گویند 
آیا  مجلسِ!  انتخابات  برای  کاندیداتوری اش 
نمی شد تدبیر کرد و نماینده ای به این مراسم 
اعزام می شد؟! نکند شما از همان ابتدا هم برای 
شستشو و پاکسازی تپه های گذشته تان جهت 

ثبت نام در انتخابات مجلس بودید؟!
مگر چنین مراسم ها جای دعوای جناحی است 
که برخی چنین برخوردهایی با چنین مقوله 
هایی دارند؟ من شرکت کنندگان در این مراسم 
را به شهادت می گیرم که آیا در این جشنواره 
کوچکترین شائبه رفتار جناحی، چه در اجرا و 
چه در انتخاب منتخبین رصد کردند؟ روزنامه 
خط  در  بودن  عین  در  که  هوادار«  »دنیای 
انقلاب و حاکمیت ارزشمند کشورمان، نگاه 
انتقادی فراوانی و اصلاح طلبانه هم به مسائل 
کشور و استان داشته اما در ۳مورد، حائز تقدیر 
و دریافت لوح و تندیس در این جشنواره شد 
و ابداً ندیدیم که برخورد در این جشنواره  با 
نام بسیج عجین شده، کوچکترین  با  اینکه 
نشانه ای از خط کشی جناحی از خود بروز دهد. 
بسیج، خود را از دل مردم و متعلق به این ملت 
و ملک می داند و آنجا که حرکت ارزشمندی 
در راستای اهداف بلند و عالیه این نظام مقدس 
و کیان ملی مان ببیند خود را موظف به سپاس 
و پاسداری از آن می داند و هرگز خود را معطل 
مسائل جناحی و سیاسی اینچنین نکرده که 
ذهن  در  اینچنین  که  دارد  وجود  شائبه اش 

برخی سیاسیون استان می گذرد.

و اما گلایۀ ما از مسئولان فرهنگی استان وَ به 
طور ویژه، مدیرکل بی کفایتِ فرهنگ و ارشاد 
البرز که حتی توانایی برگزاری یک جشن در 
خورِ روز خبرنگار را ندارند و حتی از نصب 
روز،  این  بزرگداشت  برای  به موقع  بنر  یک 
عاجز بوده اند و سال هاست که حتی جشنواره 
مطبوعات هم برگزار نمی کنند! و نهایتاً در روز 
۱۸مرداد9۸، بنر روز خبرنگار-۱۷ مرداد، نصب 
شد وَ حالا هم در ادامه همان روند فشل، از 
سرباز  )احتمالاً(  اختتامیه  این  در  شرکت 
زده اند تا کلکسیون اقدامات ضد فرهنگی شان 
را کامل کرده باشند؟! آیا این دهن کجی به 
نیست؟  استان  فرهنگی  و  رسانه ای  فعالین 
آیا متولی فرهنگی استان باید چنین رفتاری 
با یک جشنواره فرهنگی مهم استانی داشته 
باشد؟  حقا که تأسف برانگیز بودید و روز به 
روز، تأسف برانگیزتر می شوید! ای کاش تغییر 

رویه دهید...
و  فرهنگ  متولی  مدیرکل،  شما  که  چرا 
رسانه در استان حمایت مادی که نداشتید! 
پس حمایت معنوی تان کجاست؟ در کجای 
اختتامیه جشنواره ابوذر بودید؟ نکند شما از 

ابوذر های استان هراس دارید؟

جلوه گری »جای خالی مسئولان ارشاد و فشل استان« در مهم ترین رویداد رسانه ای البرز!

دراختتامیه چهارمین جشنواره ابوذر همه آمدند اما متولی 
دولتی فرهنگ و استان در خواب ناز تشریف داشتند!

از »البرز« چه خبر؟

رئیس بسیج رسانه استان البرز گفت: چهارمین 
جشنواره رسانه ای ابوذر به کار خود پایان داد 
و منتخبان با رأی هیئت داوران معرفی شدند.

ابراهیم نوروزی فر در گفتگو با »دنیای هوادار« 
ضمن تبریک به برگزیدگان چهارمین جشنواره 
رسانه ای ابوذر در البرز، افزود: این جشنواره نیز 
با تمام فراز و نشیب ها به ایستگاه پایانی رسید 
و برگزیدگان نیز توسط هیئت داروان انتخاب و 

معرفی شدند.
وی ادامه داد: امید است قلم این افتخارآفرینان 
البرز، همواره در حوزه های مختلف، تأثیرگذار 
این  به  ویژه ای  نگاه  با  نیز  مسئولان  و  باشد 

عزیزان عنایت داشته باشند.
این  در  که  کسانی  از  قدردانی  با  نوروزی فر 
جشنواره شرکت کردند، گفت: در هر رقابتی 
احتمال دارد که اثر آن ها مورد تأیید هیئت 
از  چیز  هیچ  ولی  باشد  نگرفته  قرار  داروان 

شایستگی های آن ها کم نمی شود.
وی افزود: از تمامی کسانی که کمک کردند این 

جشنواره به شکل مطلوب برگزار شود، قدردانی 
می کنم و آن هایی که همراهی نکردند سهمی 

در بهتر برگزار شدن این رویداد نداشتند.
نوروزی فر اضافه کرد: انتظار می رود مسئولان 
تا  باشند  داشته  پررنگ تری  حضور  غایب، 
تعالی  راستای  در  محکمی  قدم های  بتوانیم 

رسانه استان برداریم.
وی گفت: تشکر ویژه ای هم از تمامی رسانه ها 
سراسری،  و  محلی  نشریات  )خبرگزاری ها، 
این  در  که  دارم  و...(  خبری  پایگاه های 
جشنواره شرکت کردند و همچنین جا دارد 
تا از رئیس و چند تن اعضای شورای شهر و 
شهردار محترم کرج و معاونت اجتماعی نیروی 
انتظامی استان، جناب سرهنگ قاسم پور بابت 
حضور و مشروعیتی که به جشنواره بخشیدند، 

تشکر کنم.

رئیس بسیج رسانه البرز عنوان کرد: در بین 
و  داشتیم  خوبی  رویش های  رسانه،  اصحاب 
را  خوبی  آینده  که  شدند  منتخب  جوانانی 

می توان برای آن ها متصور شد.
آن ها  از  ویژه ای  حمایت های  باید  گفت:  وی 
داشته باشیم تا بتوانیم در مقابل هجمه های 

دشمنان بایستیم.
نوروزی فر افزود: تولیدات رسانه ای البرز باید به 
اندازه ای کیفیت داشته باشد که در عرصه های 

ملی حرف هایی برای گفتن داشته باشیم.
از حضور پررنگ  با تشکر ویژه  پایان  وی در 
نماینده ولی فقیه در البرز و امام جمعه کرج 
بخشیدن  اهمیت  به جهت  و سردار مولایی 
به جشنواره ابوذر و موضوعاتِ آن، گفت: آثار 
منتخب به جشنواره ملی ارسال شده اند و امید 

است البرزی ها همچنان افتخارآفرین باشند.

»ابراهیم نوروزی فر«:

منتخبان شایسته جشنواره ابوذر در عرصه های ملی حرف های 
بسیاری برای گفتن دارند

گفت و گو

قلندر

کجا پاسخگوست که »فوتبال«
پاسخگو باشد؟!

اصل ماجرا: بازی در زمین بی 
طرف؛ ترجمه دروغگویان: 

»پیروزی بزرگ«!
افتضاح  از  بعد  هست  یادتان 
تاج  گفتم  حذفي  جام  فینال 
هیچ  شود؟  محاکمه  باید 
هیچ!  که  نداد  رخ  اتفاقي 
حتي جلوي برخي نمایندگان 
مجلس فرمایشي خط و نشان 
هم کشید!؟ نتیجه آن خط و 
نشان ها و اینکه هیچ نظارتي بر 
فوتبال وجود ندارد، همین شد که اکنون شاهدش هستیم.

محدودیت  ما  فوتبال  براي  آسیا  فوتبال  کنفدراسیون 
ایجاد مي کند و دروغگوها و بي کفایت ها بدون هیچ اقدام 
مؤثري)!( اجراي دستورات  AFC را »پیروزي بزرگ« متأثر 

از حضور در مالزي بر مي شمارند!؟
پرسش این است که از محدودیت هاي اعلام شده دقیقاً 
چه چیزي کاسته شد که از آن به عنوان پیروزی بزرگ 
از همان روز  این است که  از  آیا غیر  تعبیر می کنید؟؟ 
بعدي  بازي هاي  درباره  آف  پلي  از  پس  بود  قرار  اول 
تصمیم گیري شود؟ پس چرا به مردم دروغ مي گویید؟چرا 
استقلال تا ۴۸ساعت پیش از دیدار حساسش، تحت تأثیر 
بازي  امارات  نداند که در  مالزي  بي کفایت ها در  حضور 

خواهد کرد یا قطر یا ایران؟!
مصاحبه فرهاد مجیدي را که براي اولین بار شبیه زنده یاد 
ناصرخان حجازي سخن گفته را بخوانید تا بیشتر به اصول 
مدیریت و نظام برنامه ریزي در کشور و البته فوتبال آشنا 
شوید! البته این اتفاقات چیز تازه اي در فوتبال ما نیست. یک 
روز لیست اسامي دیر اعلام مي شود، کنار گذاشته مي شویم 

و یکبار هم در کل فوتبال محروم مي شویم و...!
البته دروغ رو به رو  با سوءمدیریت و  از جامعه اي که 
قوا  انتظاري مي رود؟ هنوز بي اطلاعي سران  است چه 
که  کشوري  در  نکرده ایم!  فراموش  را  بنزین  گراني  از 
یا به  باهم تصادف مي کنند و  دو قطار در جاده ریلي 
کرات از ریل خارج مي شوند و یا پژوهش هاي مجلس و 
خیلي از نمایندگان از تصمیم گیري ها بي اطلاع هستند 
و هیچ مدیري ولو براي حذف کارت سوخت و دوباره 
ایجاد آن مؤاخذه نمي شود و... از فوتبالي که ترسوها)!( 
به بهانه دخالت در فوتبال از تهدیدهاي فیفا مي ترسند 

چه انتظاري داریم؟
دولت که پاسخگو نیست! چرا باید انتظار داشته باشیم 

فوتبالي که داعیه ساختار مردم نهاد دارد، پاسخگو باشد؟
درباره ارز و طلاهایي که سال96 از صندوق ارزي کشور 
خارج شد و بحران ارزي و رشد بي رویه قیمت ها را موجب 
شد چه کسي پاسخ گفت که امروز انتظار داشته باشیم 
باشند؟ و ده ها مسأله دیگرکه  مقامات فوتبال پاسخگو 
از ماست که  از قدیم گفتند؛  این مقال است!  از  خارج 

بر ماست...
وقتي تاج و کفاشیان سکاندار فوتبال ما باشند و یک عده 
نابلد و منتصب به جریان فکري حاکم در قامت مدیرعامل 
تیم هاي فوتبال عرض اندام کنند، از این فوتبال چه انتظاري 

مي رود؟
فدراسیون یا باشگاهي که قادر به تنظیم قرار داد با یک 
مربي خارجي نیست وکلي پرونده در فیفا دارد و پیش 
از آن هم، این همه سال کلي از بیت المال بابت جرایم 
پرداخت کرده و در عمل هم هیچ کارنامه موفقي براي 
تصاحب حداقل یک جام در قاره کهن نداشته! واقعاً از 
این فوتبال و از این جامعه مدیریتي براي اداره کشور چه 

انتظاري باید داشت؟
بسیاري از تئوري ها و مدل هاي مدیریت نظیر مدیریت 
اقتضایي،  مدیریت  کیفیت،  جامع  مدیریت  فرایند، 
نظام  و  به کنترل  اجرا  و  از طراحي  و... پس   EFQM
اصلاحي براي بهبود مستمر و ارتقاي کیفیت مي اندیشند! 
به راستی که مدیریت جامعه ما و به ویژه فوتبال به جز 
آزمون و خطا و اختلاس و رانت و منافع شخصي به چه 

مي اندیشد؟

مجید  سعیدی
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روزنامه

5 شهری

چیت  جهان  نباتی  روغن  کارخانه  فضای 
و  تفریحی  فرهنگی،  محیطی  به  کرج 

ورزشی تبدیل می شود.

به گزارش دنیای هوادار، آرش یگانی با اشاره به 
انجام مذاکراتی با کارخانه روغن نباتی جهان 
به منظور احداث پارک 6هکتاری در  چیت 
این کارخانه گفت: شهردار  محوطه خارجی 
چرا  است  موضوع  این  پیگیر  شخصا  کرج 
از پوشش گیاهی مطلوبی  این محدوده  که 

برخوردار نیست.
وی با بیان اینکه با هیات مدیره کارخانه قند 
کرج نیز مذاکراتی برای بهبود وضعیت فضای 
سبز آن انجام شده است، گفت: در نظر داریم 
فضای موجود در این کارخانه را به محیطی 

استفاده  برای  ورزشی  و  تفریحی  فرهنگی، 
شهروندان تبدیل کنیم.

یگانی در بخش دیگری به نقش شهروندان در 
مدیریت شهر، افزود: مشارکت مردمی راهی 
برای رفع معضلات شهری است؛ این مهم باید 
به یک فرهنگ تبدیل شود و برای تحقق آن 
باید از خودمان شروع کنیم و نشان دهیم که 
مراقبت از شهر، تلاش برای کاهش ترافیک و 

آلودگی هوا برایمان اهمیت دارد.
با بیان اینکه  مدیر منطقه9 شهرداری کرج 
بهسازی فضاهای سبز منطقه9 نیز در حال 
انجام است، گفت: از ابتدای سال جاری تاکنون 
بیش از یک هزار اصله نهال در منطقه کاشته 
شده و تا پایان سال  6۰۰اصله نهال دیگر نیز 

به آن اضافه می شود.

ورود  از  تهران  استانداری  عمرانی  معاون 
سازی  ایمن  به  تهران  استانداری  تر  جدی 
افزود:  و  داد  مرتبه خبر  بلند  ساختمان های 
با نظارت و پایش دقیق باید از بروز حوادث 

تلخی همچون آتش سوزی ساختمان پلاسکو 
جلوگیری کنیم.

ایسنا،  از  نقل  به  هوادار  دنیای  گزارش  به 

محمد تقی زاده در تشریح روند ایمن سازی 
ساختمان های بلند مرتبه در تهران گفت: یکی 
واسطه  به  تهران  شهر  در  که  موضوعاتی  از 
قدمت  با  مرتبه  بلند  ساختمان های  وجود 
طولانی مطرح است موضوع ایمنی ساختمانها 
است. در حقیقت در زمان احداث برخی از این 
ساختمان ها اساسا تکنولوژی ایمنی در حد 
امروز نبوده لذا نیازمند بازنگری در ایمنی این 

ساختمانها هستیم.
اسلامی  اساس مصوبه شورای  بر  افزود:  وی 
شهر تهران مقرر شده است شهردار ی تهران 
داشته  بازدید  ساختمانها  از  شهر  سطح  در 
یا  ایمنی و  باشد و ساختمانهایی که ضعف 
کمبودهایی در این حوزه دارند احصاء کند و 
نسبت به استانداردسازی و رفع نواقص آنها 

اقدام کند.
محدود  در  متأسفانه  داد:  ادامه  زاده  تقی 
مرکزی شهر تهران هنوز ساختمانهای زیادی 
داریم که نواقص ایمنی دارند و هریک همانند 
آفرین  خطر  توانند  می  پلاسکو  ساختمان 
باشند و بدتر آنکه تا به امروز اقدام جدی برای 

آنها نشده است. 
معاون استاندار تهران با اشاره به اینکه سازمان 
آتش نشانی در سطح شهر تهران در حوزه 
برداشته  خوبی  گام های  ساختمانها  ایمنی 
است افزود: توسط سازمانهای متولی ایمنی به 
مالکیت این ساختمان ها اخطارهایی داده شده 
و در برخی موارد سیستمهای اطفای حریق 
اقدامات  این  تردید  بی  اما  است  نصب شده 

کافی نیست.
این  از  برخی  در  است  لازم  داد:  ادامه  وی 
ساختمانها از حیث سازه ای مثل طراحی پله 
فرار تغییراتی اعمال شود تا هنگام بروز حوادث 

شاهد واکنش مناسب از سازه باشیم.
تقی زاده تأکید کرد: بر اساس قانون جدید 
سازمان مدیریت بحران تغییر ساختاری خواهد 
داشت و به ریاست وزیر کشور کار خواهد کرد 
ورود  نیز  تهران  استانداری  اساس  همین  بر 
ساختمان های  ایمنی  حوزه  در  تری  جدی 
تهران خواهد داشت و با نظارت دقیق بحث 
را  مرتبه  بلند  ساختمان های  سازی  ایمن 

پیگیری خواهیم کرد.

موافقت  گفت:  کشور،  وزارت  عمرانی  معاون 
مجلس با مساوی شدن سهم دولت و مدیریت 
شهری و روستایی از مالیات بر ارزش افزوده، 
حمایت خوبی از شهرداری ها و دهیاری ها است

به گزارش دنیای هوادار به نقل از مهر، مهدی 
جمالی نژاد، با بیان اینکه اعتبارات ناشی از 
کنونی  شرایط  در  افزوده  ارزش  بر  مالیات 
برای مدیریت شهری و روستایی کشور مهم 
در  تأثیرگذار می باشد، گفت: خوشبختانه  و 
جریان بررسی ماده۴۱ لایحه مالیات بر ارزش 
شدن  مساوی  با  مجلس  نمایندگان  افزوده، 
سهم درآمد عمومی کشور و سهم شهرداری ها 
و دهیاری ها از اعتبارات مالیات بر ارزش افزوده 

موافقت کردند.
معاون عمرانی وزارت کشور، اضافه کرد: سهم 

درآمد عمومی به عنوان مالیات به حساب خزانه 
داری کل کشور واریز و سهم شهرداری ها و 
دهیاری ها به عنوان عوارض حسب مورد به 
مالیاتی  امور  کل  اداره  وجوه  تمرکز  حساب 
کشور  وزارت  وجوه  تمرکز  حساب  و  استان 

واریز می شود.
او همچنین مشخص شدن سهم شهرداری ها، 
دهیاری ها، روستاهای بدون دهیاری و مناطق 

عشایری از عوارض و سایر جزئیات این موضوع 
توسط نمایندگان مجلس در جریان بررسی 
ماده۴2 لایحه مالیات بر ارزش افزوده را هم 
خبر خوبی برای خانواده بزرگ مدیریت شهری 

و روستایی کشور دانست.
ماده۴۵  موجب  به  نژاد،  جمالی  گفته  به 
لایحه مالیات بر ارزش افزوده که به تصویب 
نمایندگان مجلس رسید، عوارض آلایندگی 

وسایل نقلیه برای کمک به توسعه و نوسازی 
ناوگان حمل و نقل عمومی شهرهای آلوده 

هزینه می شود.
او همچنین موافقت مجلس با توزیع عوارض و 
جریمه های آلایندگی به نسبت جمعیت بین 
شهرداری ها، دهیاری ها و فرمانداری های همان 
بررسی ماده۴۳ لایحه  شهرستان در جریان 
مالیات بر ارزش افزوده را نیز حمایت دیگری از 

مدیریت شهری و روستایی عنوان کرد.
امیدواری  ابراز  کشور،  وزارت  عمرانی  معاون 
بر  مالیات  لایحه  با  مجلس  موافقت  با  کرد 
ارزش افزوده و ابلاغ آن به صورت قانون، شاهد 
ارتقای  زمینه  در  قانونی خوبی  حمایت های 
سطح خدمت رسانی شهرداری ها و دهیاری ها 
به عموم هموطنان و برنامه ریزی برای اداره 

مطلوب شهرها و روستاها باشیم.

احداث پارک شش هکتاری در محدوده کارخانه جهان چیت کرج

معاون استانداری تهران:

نیازمند بازنگری در ایمنی ساختمانهای بلندمرتبه هستیم

عوارض آلایندگی وسایل نقلیه صرف توسعه حمل و نقل عمومی می شود

اخبار

سهم شهرداری ها و دولت از 
مالیات ارزش افزوده برابر شد

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای اسلامی شهر تهران 
گفت: براساس رأی نمایندگان مجلس، سهم شهرداری ها و 

دولت از مالیات ارزش افزوده مساوی شد.

به گزارش دنیای هوادار به نقل از مهر، مرتضی الویری در 
جریان جلسه روز سه شنبه شورای اسلامی شهر تهران که 
به بررسی پرونده ۳۰باغ اختصاص دارد، با اشاره به اینکه 
خبر خوشی برای شهرداری های سراسر کشور دارد، گفت: 
لایحه مالیات ارزش افزوده امروز در دستور کار مجلس 
بود. مهمترین موادی که مربوط به مدیریت شهری است 
ماده۴۱ است که سهم شهرداری ها و دهیاری ها را از مالیات 

ارزش افزوده مشخص می کند.
وی ادامه داد: روال به این صورت است که از 9درصد مالیات 
بر ارزش افزوده یک درصد به ورزش تعلق دارد و از ۸درصد 
باقی مانده سهم ۵سهم برای دولت و ۳درصد سهم مدیریت 

شهری است.
اسلامی شهر  شورای  بودجه  و  برنامه  کمیسیون  رئیس 
تهران گفت: پیشنهاد شده بود در جهت افزایش درآمدهای 
و  برسد  به ۵۰درصد  پایدار شهرداری ها سهم شهرداری 
به دلیل اینکه احتمال می رفت این پیشنهاد مغایر برنامه 
نمایندگان  به دو سوم رأی  احتیاج  باشد،  توسعه  ششم 
مجلس داشتیم که با رایزنی های گسترده ای که صورت 
گرفت و تأکید بر اهمیت مدیریت شهری، امروز پس از 
تلاش و پیگیری ها، دو سوم نمایندگان مجلس به افزایش 

شهرداری ها و برابری سهم دولت و شهرداری رأی دادند.
محسن هاشمی نیز در این رابطه گفت: امیدواریم مشکلی 

برای این مصوبه مجلس پیش نیاید.

ساخت شهرک بازیافت با رایزنی 
محیط زیست

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری تهران، اجرای 
طرح پردازش اقماری زباله ها در اطراف شهر برای افزایش 
کیفیت پسماند عالی و ارتقای کیفی کمپوست، افزایش 
ظرفیت زباله سوزی و تولید 2۵مگاوات برق از ۱۵۰۰تن 

زباله را از برنامه های سازمان برشمرد.

به گزارش دنیای هوادار به نقل از ایسنا، صدرالدین علیپور در 
حاشیه بازدید از آرادکوه با اشاره به کنترل تولید زباله در دو 
سال گذشته گفت: در این مدت کاهش محسوسی در میزان 
زباله های جمع آوری شده داشتیم. پیش از این روزانه حدود 
۷۵۰۰تن زباله جمع آوری می شد و این میزان در دو سال 
گذشته به ۵۰۰۰تن کاهش پیدا کرده است. این اتفاق با کم 
کردن پسماند حجیم مانند لاستیک، شیشه و... رخ داده است.
وی با بیان اینکه بناداریم با اجرای طرح »کاپ« تفکیک از 
مبداء را با مکانیزهای بهتری انجام دهیم، افزود: نخستین 
گام طرح »کاپ« مربوط به مخازن است مخازن اختصاصی 
بلندمرتبه، شهرک ها،  ساختمان های  در  را  تر  و  خشک 
شهروندان  و  دادیم  قرار  ادارات  و  مسکونی  مجتمع های 
مبلغی  خشک  پسماندهای  تحویل  ازای  در  می توانند 

دریافت کنند. 
مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری تهران اجرای 
طرح پردازش اقماری زباله ها در اطراف شهر برای افزایش 
کیفیت پسماند عالی و ارتقای کیفی کمپوست، افزایش 
ظرفیت زباله سوزی و تولید 2۵مگاوات برق از ۱۵۰۰تن 

زباله را از دیگر برنامه های این سازمان برشمرد.
به گفته علیپور، بیش از 9۰درصد ساختمان های شهرداری 

مجهز به مخازن تفکیک زباله خشک و تر شده اند.
وی به ساخت شهرک بازیافت اشاره کرد و گفت: هم اکنون 
در حال رایزنی با محیط زیست هستیم تا پس از جذب 
سرمایه گذار، شهرکی را در مجاورت مرکز بازیافت بسازیم 
تا شرکت هایی که وظیفه بازیافت زباله های خشک را دارند، 
تمامی  این صورت  این شهرک مستقر شوند که در  در 

پردازش های اقماری جمع آوری می شود.
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 دکتر علی  ساجدی

آقا هر روز مسئولان گرانقدر، با تمام وجود درگیر 
تزریق امید به جامعه بیچاره ای هستند که هر دَم 
از این باغ، برش می رسد و غم به روی غم هایش 

افزوده می شود.
تزریق  از  دیگر  که  نیست  خوب  اوضاع  آنقدر 
عضلانی به تزریق وریدی رسیده ایم و مسئولان 
عزیز هرچه سوزن را به اقصی نقاط اقشار مختلف 
فشار دادند)!( فایده نکرد و حالا رفته اند سُرش 
برای  دیگر  حالا  خون.  داخل  مستقیم  بدهند 
امیدوار نگه داشتنِ جامعه به آینده، کار از کتمان 
حقیقت به مقادیری خالی بندی رسیده و به قول 
بزرگی، »با پدیده ای مواجه هستیم که در چشمان 

شما نگاه می کنند و دروغ می گویند.«
اما باور بفرمایید این ها همه به خاطر خودِ شماست. 
اجازه بدهید قدری از این نقاط امیدواری را مرور 

کنیم تا بیشتر قدر داشته هایمان را بدانیم.

اول، امنیت روانی
با  جامعه،  مهم های  بزرگوار،  مسئولان  مدد  به 
داشتن پاسپورت کشورهای دوست و همسایه ای 
چون کانادا و شیطان بزرگ آمریکا، به هرجای کره 
خاکی که بخواهند سفر می کنند و حتی هزینه 
بلیت، هتل و این آخری، مالیات بر سفر هم بر 
ایشان تحمیل نشده و از محل بودجه مخصوص 
این کار از خزانه کشور پرداخت می شود. چرا که 
جیب ایشان و جیب بیت المال ندارد. شما هم که 
پای همین  است  ایرانی  هویتتان  و  پاسپورتتان 
خاک و ناموس بمانید و حالش را ببرید )البته اگر 
هم نمی توانید جمع کنید، بروید؛ سر راه مالیاتش 
را هم بدهید!( به راحتی می توانید هرجای شهرتان 
که بخواهید بروید، نه خفت گیری، نه جیب بری، 
نه قاپ زنی، نه توهین یا آزار نوامیس، نه دزدی، 
نه سایه جنگ و تهدیدهای جهانی و هیچ یک، 
نمی تواند مانع بادنجان خریدن و عشق و حالتان 

شود!

دوم، اشتغال زایی
در سایه تلاش های مسئولان در این حوزه همه 
حکومتی،  مناصب  صاحب  ایران،  شریف  مردم 
سمت های جیب پرکن و مشاغل تضمینی برای 
هفت نسل بعدشان هستند و سر هیچ کس بی کلاه 
نمی ماند، الباقی هم که البته گویا از نظر مسئولان، 
یا مردم نیستند، یا شریف نیستند و یا ایرانی، کلهم 

اجمعین سر کارند و خیابان، گز می کنند.

سوم، مسکن
این سالیان همه  در  عزیزان مسئول،  به همت 
چه  هم  آن  شده اند،  صاحبخانه  هدف،  جامعه 
خانه هایی! از باستی هیلز حاشیه تهران بگیر تا 
ناف خود بورلی هیلز، کسی نیست که دستش 
خالی مانده باشد و حالا هرکس به قدر همتش! 
تخمه  و  کرده  دراز  را  پایش  متری  چندهزار 
کبریت  قوطی  در  که  هم  آن ها  می شکند. 

سی متری، نم دیوار را با خمیر بتونه پر می کنند 
و سرما را در گرما و گرما را در سرما نمی فهمند 
یعنی چه، یا همت کافی نداشته اند یا خارج از 

جامعه هدف به حساب می آمده اند.

چهارم، نفت، بنزین، پتروشیمی
بر  لقمه ای  آن  از  همگان  و  است  باز  سفره ای 
بعضی ها  فقط  می کنند.  نوش جان  و  می دارند 
)حدود نود و پنج درصد جمعیت کشور( هستند 
به  اصلی(  درصد  پنج  )همان  همگان  جزء  که 
حساب نمی روند و سهمی در این سفره پرُبرکت 
ندارند. اصلاً این بوگندوهای سمی آتیش پاره جای 
گفتگو ندارد، مثلاً اینکه صادراتش چطور اینقدر 
بودجه کشور  ذلیل شد، ولی همچنان زیربنای 
است، یا اینکه چطور یک شبه قیمتش سه برابر 
شد و فشارش به مردم وارد شد. یا اینکه آلودگی 
هوا اساسش همین بنزین های محصول پتروشیمی 
است و نتیجه خودکفایی)!( در حوزه سوخت، اصلًا 

ارزش گفتن ندارد.

پنجم، محیط زیست
به مدد بزرگواران مسئول، گونه های نایاب حیوانی و 
گیاهی کشور به امان خدا رها شده اند و حالا بیشتر 
باید نگران گونه های انسانی بانژاد ایرانی باشیم که 
در حال انقراض است. چرا که با توجه به بخش 
شماره یک، آن هایی که این جا هستند که با وجود 
این همه راه برای رسیدن به خدا، اگر از آلودگی هوا 
و پراید و شیر و ذرت آلوده و تهدید ترامپِ حیوان 
)دور از جونِ حیوان!( و تحریم های بین المللی و 
زخم زبان خاله خانباجی های فامیل جانِ سالم به 
در بردند و قدری دلار در جیب گذاشتند و مالیات 
موشکی  قدرت  مدد  به  دادند،  هم  را  خروشان 
دو  بزرگواران  آن  است،  پایانشان حتمی  کشور، 
تابعیتی مهاجر هم که رفتند و غم غربت به جان 
خریدند و بوی خاک باران خورده پدربزرگشان را 
آرزو کردند و هوای دیزی های کوهسنگی مشهد 
و قیمه نثار قزوین را با مک دونالد و کی اف سی 
از سرشان بیرون کردند، به نظر نمی رسد چندان 

بتوانند دوام آورده و خونشان را ایرانی نگه دارند!

ششم، اقتصاد
خانه های  لوکس،  خودروهای  همه  این  وجود 
اعیانی، مهمانی های آنچنانی )نمونه اش در همین 
سریال های منوچهر هادی و رفقایشان!(، و هرچه 
اقتصاد  از  نشان  خود،  ندانی؛  تو  است  بهتر  که 
پویایی دارد که مثل ساعت، هر لحظه در حال 
مالیات های  با  دارایی،  وزارت  است.  ثروت  تولید 
عادلانه اش بر نفوس و نفس های جمعیت بی کار 
مفت خور، به خوبی در حال جمع کردن نقدینگی 
از سطح جامعه و کنترل تورم به شکل هدفمند و 
نتیجه گراست. بانک ها هم که با سودهای کلان به 
خوبی از پس جیب وامداران کلّاشی که دستشان 
دوزار  برای  است  دراز  بانک ها  سوی  به  روز  هر 
سیاه  خاک  به  را  همه شان  و  برآمده  ده شاهی، 

نشانده و آفرین!
و البته انصافاً نهادهای اقتصادی و غیراقتصادی 
این  احتمالاً  اینجا  در  نامشان  بردن  که  زیادی 
من  ژورنالیستی  مطلب  آخرین  به  را  یادداشت 
نمی برم  را  نامشان  من  و  کرد  خواهد  تبدیل 

)خواستی بدونی بیا  پی وی!( هم هستند که خوب 
به وظایفشان واقفند و به مکانیزم اقتصاد کشور 

کمک می کنند.

هفتم، ورزش
به همت مسئولان بزرگوار، به چنان درجه ای از 
عرفان در ورزش رسیده ایم که همین طور داریم 
ورزشکار نخبه و قهرمان های ملی را صادر کرده 
و می فرستیم که برود، همه هزینه هایش هم با ما. 
اصلاً این از بزرگواری سیستم ورزشی کشور است 
که اجازه نمی دهد باد در دماغ کسی ذره ای جمع 
شود و تکبر گریبانش را بگیرد و به چاه ظلمانی 
غرور فرو افتد، همین که چند مدالی برای کشور 
به دست آورد و رزومه وزیر و وکیل را به طلا و 
نقره مزین کرد، می فرستیمش آن طرف آب تا با 
پرچمی غیر از پرچم وطنی ورزش کند و جا برای 
ورزشکاران و استعدادهای پشت خط مانده باز شود، 
و در عین حال با پیشگیری از ازدیاد غیرمتعارف 
مدال ها و ثبت رکوردهای این جوانک های دیلاق 
سر به هوا، یاد و خاطره پیشکسوتان بیچاره ای که 
آه ندارند با ناله سودا کنند را هم زنده نگه داشته 
ایم. از آن طرف هم همین طور پشت سر هم، مربی 
خارجی وارد می کنیم تا با دانش به روزشان ورزش 
کشور را  به سوی ترقی و پیشرفت هدایت کنند 
و احتمالاً ارزش این همه چمدان های پر از پولی 
که با خود می برند را دارند که دلال های گرامی، 
این طور برایشان گریبان چاک کنند و تبدیلشان 

کنند به اسطوره!
هشتم، دستگاه قضا

ب له
دادگاه های خلوت و زندان های خالی که دیگر شرح 
و بیان ندارد. پرونده هایی که به سرعت بررسی 

می شود و بسته می شود و آ آ تمام.
این افرادی هم که توی راهروهای دادسراها توی 
هم وول می خورند، سیاهی لشگری هستند که 
دشمن برای سیاه نمایی جامعه مدنی ما به پای 
میزهای قضاوت هل داده وگرنه، این وصله ها اصلا 
به مردم ما نمی چسبد و هیچ کس در این کشور 
تابحال پایش نه به کلانتری باز شده نه دادسرا! والله!

آخری، آموزش و پرورش
که البته اولی است و اساس همه آن همه امثال و 

حکمی که گفتم و خواندید و هیچ! 
به یاری مسئولان بزرگوار، همه مدارس در اقصی 
نقاط کشور اعم از شهر و روستا و ایلات و عشایر، به 
استانداردهای جهانی دست پیدا کرده و فرزندان این 
مرز و بوم، به زودی مانند همان دختر بچه ای که در 
زیرزمین خانه شان اتم را شکافته بود، از بازی با هسته 
خرما به شکافاندن هسته اتم در مدارس مشغول 
خواهند شد. این اخبار آتش سوزی و نبود سیستم های 
گرمایشی و کم کاری های برخی معلمان و مدیران و 
چه و چه هم همه از دم کذب است و فرزندان جامعه 
هدف در مدارس هوشمند سه زبانه در حال گذر از 
مرزهای حاکم بر دانش روز هستند. الباقی هم که 

اصولا در جامعه هدف نمی گنجند.
البته نویدبخشی ها و امیدافزایی های دولت فخیمه 
فراتر از مواردی است که عنوان شد و جای آن 
دارد که در برهه های مختلف و به تفصیل به آن ها 
بپردازیم تا هم قدری از دردی که بیخودی و از سر 
بی خبری از حقایق فوق می کشیم را از یاد ببریم و 

هم درس عبرتی باشد برای سایرین...

مرا به خیر تو امید نیست، لطفاً َ»شر مرسان«!

مرور نقاط امیدوارکننده از سوی دولت فخیمه
هردم از این باغ بری می رسد...

تلخک
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روزنامه

7 اقتصادی

کشورهای  به  جمهوری  رئیس  که  ارزها  رمز 
داده  را  آنها  از  استفاده  پیشنهاد  اسلامی 
بودن  آماده  از  نیز  ملی  بانک  مدیرعامل  و 
بسترهای راه اندازی آنها در کشور خبر می دهد، 
از کارآمدترین ابزارها برای مقابله با تحریم ها و 
کاهش سلطه دلار در مبادلات بین المللی به 

شمار می روند.

قابل رصد نبودن ارزهای دیجیتال باعث شده است 
که استفاده از این نوع ارزهای مجازی در شرایطی 

مانند تحریم، کارساز باشد.
تحریم های  تشدید  از  پس  کارشناسان  برخی 
آمریکا پیشنهاد داده اند که استفاده از این نوع ارزها 
برای مبادلات خارجی بیشتر مورد توجه قرار گیرد 

تا به این وسیله با تحریم ها مقابله شود.
رمزارزها  در  استفاده  مورد  فناوری  و  سازوکار 
و بلاکچین به گونه ای است که خارج از کنترل 

و  داشته  قرار  آمریکا  مرکزی  بانک  نظارت  و 
و  راندن  حاشیه  به  برای  واشنگتن  تلاش های 
ممنوع کردن این ارزهای دیجیتال نیز تاکنون به 

نتیجه نرسیده است.
مهم ترین نگرانی آمریکا از این بابت است که رشد 
استفاده از رمزها می تواند سلطه دلار به عنوان ارز 
مسلط در مبادلات جهانی را به چالش کشانده و 
به تبع آن اقتدار سیاسی آمریکا را زیر سوال ببرد.

با توجه به اهمیت رمزارزها برای مقابله با سلطه 
پیش  چندی  جهانی،  اقتصاد  در  آمریکا  مالی 
پیشنهاد  نیز  ایران  اسلامی  رئیس جمهوری 
را  رمزارزها  این  از  اسلامی  کشورهای  استفاده 

مطرح کرد.
اجلاس  در  امسال  آذر  اواخر  روحانی«  »حسن 
کشورهای اسلامی در مالزی، پیشنهاد استفاده از 
رمزارزها برای تبادل مالی میان کشورهای اسلامی 

را مطرح کرد که مورد استقبال قرار گرفت.

وزیر  نخست  محمد«  »ماهاتیر  اساس،  این  بر 
رئیس جمهوری  طرح  با  را  خود  موافقت  مالزی 
ایران در اجلاس سران کوالالامپور 2۰۱9 مبنی 
بر ایجاد تاسیس »بازار مشترک کشورهای اسلامی 
در حوزه اقتصاد دیجیتال« و همکاری و تبادل 

تجربیات در زمینه رمزارزها اعلام کرد.

رمز ارز بومی آماده راه اندازی است
ملی  رمزارز  ایجاد  درباره  ملی  بانک  مدیرعامل 
برای  اکنون  گفت:  تحریم ها،  با  مقابله  برای 
انتقال  و  جابجایی  به  نیاز  واردات،  و  صادرات 
پول از طریق شبکه بانکی است، اما زمانی که 
بلاکچین و رمز ارز مورد استفاده قرار گیرد، دیگر 
این مشکلات و دردسرها وجود نخواهد داشت و 
می توان بخشی از مشکلات دوران تحریم را از این 

طریق رفع کرد.
»محمدرضا حسین زاده« درباره پیشنهاد رئیس 

راه اندازی  برای  اسلامی  به کشورهای  جمهوری 
رمز ارز مشترک و نقش آن در دور زدن تحریم 
گفت: برای همکاری با سایر کشورها نیاز به توافق 
دولت ها با یکدیگر است که اگر این توافق ها انجام 
شود، در داخل کشور محدودیت و مشکلی نداریم 

و با سرعت می توانیم آن را آغاز کنیم.
این  راه اندازی  در صورت  کرد:  نشان  خاطر  وی 
رمزارزها به شکل توافق با سایر کشورها، به راحتی 

می توان تبادل مالی انجام داد.
حسین زاده با بیان اینکه بسترهای لازم در کشور 
آماده است، اضافه کرد: در کشور ما دانش فنی 
خوبی وجود دارد و چهار بانک با مشارکت یکدیگر 

طرح رمز ارز ملی ققنوس را طراحی کرده اند.

آماده  کارها  همه  تقریبا  داشت:  اظهار  وی 
شده، اما برای آغاز فعالیت آن نیاز به قوانین و 
دستورالعمل های لازم است که باید توسط بانک 

مرکزی صادر شود.
حسین زاده درباره توسعه بانکداری الکترونیک و 
فناوری های جدید گفت: طرح »فینادات« برای 
حمایت از استارتاپ های مورد نیاز شبکه بانکی 
اجرا شده که از طریق آن در طرح های مورد نیاز 

سرمایه گذاری می شود.
با صندوق  ادامه داد: همچنین قراردادهایی  وی 
نوآوری و شکوفایی امضا شده تا استارتاپ هایی 
که نیاز به حمایت مالی دارند، مورد حمایت قرار 

گیرند.

  دکتر علی قوامی
محقق، مدرس و مشاور کارآفرینی

و  تحلیل گر بازارسرمایه

تهدید بزرگ در دنیای مجازیدر سال هاي پیش 
هکرها تلاش مي کردند حس کنجکاوي و اکتشاف 
خود را با هک کردن یک کامپیوتر یا یک  سایت 
سیراب کنند. عمده هک ها شامل یک حمله 
ساده بود که با دانستن یک آدرس IP عمومي 
شروع مي شد و بعد به کشف نقاط آسیب پذیر 
سرویس دهنده سایت یا سرویس دهنده بانک 
اطلاعاتي SQL مي انجامید و در نهایت نیز با 
بررسي اطلاعات و دارایي هاي اطلاعاتي قرباني 
به پایان مي رسید. هکرها بیشتر اوقات در اواخر 
شب و وقت هاي خالي و تنهایي خود دست به 
اکتشاف در اینترنت مي زدند و اغلب تیمی یک 
نفره داشتند. اما امروزه وقتي یک حمله یا هک 
را بررسي مي کنیم، به سرعت متوجه مي شویم 
که با برنامه ریزي و هدف قبلي بوده و یک تیم 
یا سازمان در پشت پرده آن وجود دارد. اغلب 
این نوع حملات ماهیتی مجرمانه و جنایت کارانه 
دارند یا هدف آن ها کسب درآمد بوده و بیشتر 
شبیه یک کار در بازار است تا یک اکتشاف و 
ارزیابي استعداد و توانایي هاي شخصي. بنابراین 
از  این زمان بسیار متفاوت  هک و هکرها در 
گذشته هستند. در ادامه، بزرگ ترین تهدیدهای 
دنیاي IT در این روزها را ) در دو قسمت و دو 

شماره ( مرور مي کنیم.

سندیکاي جرایم سایبري
توسط  و حملات  هک ها  از  بسیاري  روزها  این 
گروه هاي سازمان یافته و حرفه اي صورت مي گیرند. 
مخدر،  مواد  براي  گذشته  در  که  همان طور 
این چنیني  موارد  و  اخاذي  بانکي،  سرقت هاي 
کار  و  داشتیم  شناخته شده  حرفه اي  گروه هاي 
آن ها گروهی و سازمان دهي شده بود، اکنون براي 
سرقت هاي بانکي الکترونیکي یا آلوده کردن یک 
شبکه و شنود اطلاعات روي آن نیز سازمان هایی 
حرفه اي تشکیل شده است تا دست به ارتکاب 

جرائم اینترنتي بزنند.
در این سازمان ها بیشتر اوقات، هدف اقتصادي 
است و یک مغز متفکر مدیریت سازمان را برعهده 
دارد که با جمع کردن گروهی از افراد نخبه در 

هر حوزه و تقسیم وظایف و کارها سعي مي کند 
یک شبکه ارتباطي توزیع شده ایجاد کند.  در 
این سازمان تعریف مي شود که برنامه نویسي یک 
بات نت با چه  کسي است و نصب یک تروجان یا 
بدافزار را چه فردي باید انجام بدهد. البته براي 
گروه هاي کوچک هک ممکن است این ساختار 
گروه هاي  همان  در  اما  باشد،  نداشته  مصداق 
به  تیمي  کار  و  برنامه ریزي  نیز  هک  کوچک 
سازمان یافته  حمله  یک  تا  مي رسد  خود  اوج 
با  دیگر  امروزه  بنابراین  شود.  انجام  گسترده  و 
چند هکر کنجکاو روبه رو نیستیم و در عوض با 
سازمان هاي بزرگ جرائم سایبري مواجه هستیم 
که از عهده هر جرمي برمي آیند و در قبال آن پول 

دریافت مي کنند.

سرقت هاي مالي کوچک
سازمان هاي  توسط  تهدیدات  و  هک ها  تمامي 
بزرگ تبهکاری اینترنتي صورت نمي گیرند؛ بلکه 
برخي اوقات توسط یک تیم بسیار کوچک و با 
هدف کسب درآمد اجرا مي شوند و هدف آن ها 
فقط یک چیز است: پول. این افراد یا گروه هاي 
کوچک با سرقت یک رمز عبور یا اطلاعات یک 
کارت بانکي یا شنود اطلاعات میان یک  سایت 
و سرور سعي مي کنند مبالغي را سرقت کرده و 
به سرعت به پول محلي تبدیل و در حساب هاي 

بانکي خود ذخیره کنند.
کسب  نامشروع  درآمد  طریق  این  از  افراد  این 
مي کنند یا به نوعي دست به پول شویي مي زنند. 
ده ها  به  سال  در  افراد  این  درآمد  اوقات  گاهي 
میلیون دلار مي رسد. چون سرقت هاي کوچک 
و خرد دردسر کمتر اما منفعت بیشتري دارد و 
همیشه مي توان افراد یا سایت هایي را یافت که 
می شود از آن ها مقداري پول سرقت کرد. برخي 
اوقات حجم این پول به سرقت رفته آن قدر کم 
براي  یا  نمي شود  متوجه  آن  صاحب  که  است 
برگرداندن آن و یافتن سارق هیچ تلاشي نمي کند.

)Hacktivism( هکتیویسیم
جانب  از  امروز  دنیاي  در  تهدیدها  سوم  گونه 
گروه هاي هک سیاسي است که بهترین مثال آن 
 )Anonymous( نیز مي تواند گروه هکر انانیموس
باشد. این گروه ها معمولاً علني و شناخته شده 
هستند و ابایي از لو رفتن یا معروف شدن ندارند. 
جامعه نیز آن ها را به عنوان یک گروه فعال سیاسي 
مي پذیرد و براي آن ها وجهه ای منفي، آن طور که 
براي گروه هاي جرائم اینترنتي وجود دارد، قائل 
نیست. فعالیت هاي این گروه هاي هک سیاسي 
نیز معمولاً علني و در محیط هاي باز است. هدف 
علني  اجتماعي  رسانه هاي  در  را  خود  اعتقاد  و 
مي کنند، بعد با ثبت نام از اعضاي جدید و افزایش 

اعضاي خود، با ابزارها و امکاناتي که جلوتر از زمان 
خود هستند، سعي مي کنند اعتراض خود را با 
هک کردن یک سري سایت یا شبکه نشان بدهند. 
از حملات شناخته شده توسط گروه هاي  یکي 
هک سیاسي، حملات DDoS است. این گروه ها 
خیلي کم به سراغ درآمدهاي مالي و سرقت هاي 
آنلاین مي روند و برعکس تظاهر مي کنند که براي 
قرباني احترام قائل هستند. اگر افراد این گروه ها 
دستگیر شوند به جرم خود اعتراف مي کنند اما 

شرمسار و پشیمان نیستند.

سرقت و جاسوسي مالکیت معنوي
برخلاف گروه هاي هک سیاسي که فعالیت شان 
علني و آزاد است، گروه هایي از هک نیز شناخته و 
شناسایي شده اند که هدف شان سرقت اطلاعات و 
دارایي هاي معنوي شرکت هاي بزرگ است. روش 
کار این هکرهابدین گونه است که با نفوذ کاملًا 
مخفیانه و بي سر و صدا و بدون برجاي گذاشتن 
اثر یا ردي، سعي مي کنند از تمام اطلاعات مهم 
و  مالي  اسناد  کلمات عبور،  شرکت،  محرمانه  و 
سیاست گذاري، اسناد پروژه ها و ثبت اختراعات 
و هر چیزي که به دردشان مي خورد، یک کپي 
یا  رقیب  شرکت هاي  اختیار  در  و  کرده  تهیه 
شرکت هایي که مي توانند از این اطلاعات  استفاده 
کنند، قرار دهند. معمولاً هدف نهایي این نوع 
است  مالي  حملات، کسب درآمدهاي هنگفت 
اما در این بین ده ها و صدها گیگابایت اطلاعات 
محرمانه و گاه نظامي و امنیتي سرقت مي شود 
و به نوعي یک جاسوسي مدرن اینترنتي اتفاق 
و  خطرناک  بسیار  تهدیدات  نوع  این  می افتد. 
آسیب زا هستند. چون کشف و شناسایي آن ها 
نیاز  تا زماني که  سخت تر است و گروه هکرها 
از  و  باقي مانده  شرکت  آن  در  باشند،  داشته 

اطلاعات و اسناد کپي برداري مي کنند.

»مدیرعامل بانک ملی«:

رمز ارز بومی آماده راه اندازی است
مقابله با تحریم و سلطه دلار از طریق رمز ارزها

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

چه چیزهایی در دنیای مجازی تهدید محسوب می شوند؟ )1(

اقتصاد و فنآوری

فناوری و امنیت
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در دست تولید
با ایفای نقش در فیلم »پلیس«؛

پیمان معادی به برلین می رود!

فیلم  که  اعلام شد  برلین  از سوی جشنواره  روزگذشته 
»پلیس« )شیفت شب( با بازی پیمان معادی برای نمایش 

در بخش مسابقه این فستیوال انتخاب شده است.

یک  فونیت  آن  که  است  فرانسوی  درام  یک  »پلیس« 
فیلمساز زن کارگردانش است. این فیلم که سال گذشته 
سانس  در  است  قرار  رفته،  دوربین  جلوی  پاریس  در 
ویژه به نمایش درآید. گفتنی است که بازیگران مشهور 
بازیگران  دیگر  افیرا  ویرجینی  و  سی  عمر  فرانسوی 

»پلیس« هستند.
تولید   6underground فیلم در  معادی سال گذشته 
پادشاه  نقش  رینولدز  رایان  کنار  در  نت فیلیکس  شبکه 
کشوری خیالی به نام ترکستان را بازی کرد. او  پیش تر در 
فیلم »اردوگاه ایکس ری« با کریستین استیوارت همبازی 

شده بود.

نخستین ساخته بلند »فرنوش صمدی«؛
فیلم برداری »خط فرضی«

ادامه دارد

فیلم برداریِ فیلم سینمایی »خط فرضی«، به نویسندگی 
و کارگردانی فرنوش صمدی و تهیه کنندگی علی مصفا در 

تهران ادامه دارد.
پژمان  و  دولتشاهی  سحر  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
جمشیدی با هنرمندی حسن پورشیرازی و آزیتا حاجیان 

بازیگران اصلی این فیلم هستند.
کارگردان:  و  نویسنده  از:  عبارتند  فرضی«  عوامل »خط 
تهیه کننده: علی مصفا، سرمایه گذار:  فرنوش صمدی، 
درسای شفیعی، جانشین تهیه کننده و مجری طرح: ماهان 
صدابردار:  سلامی،  مسعود  فیلمبرداری:  مدیر  حیدری، 
امیر نوبخت، طراح گریم: مهرداد میرکیانی، طراح صحنه: 
سیامک کاری نژاد، طراح لباس: سارا خالدی، مدیر تولید: 
جواد راهزانی، برنامه ریز و دستیار اول کارگردان: چاوش 
پیمان  متن:  موسیقی  مولایی،  میثم  تدوینگر:  هنرآموز، 
یزدانیان، صداگذار: امیر حسین قاسمی، سرپرست گروه 
تولید: سعید مسرور، عکاس: حبیب مجیدی، جلوه های ویژه 
بصری: سینا قویدل، جلوه های ویژه میدانی: آرش آقابیگ، 
اصلاح رنگ : استودیو فام ) فرهاد قدسی ( ، مدیر رسانه : 

علی پاکزاد.
بازیگران: امیررضا رنجبران، صدف عسگری، محمد حیدری، 
نوید بانی، نوا نعمتی، کتایون سالکی، دُرهِ هِلالات، مانیکا 
درخشنده، رویا سلیمی، هادی افتخارزاده، صفورا کاظم پور، 
آیدین شفایی، البرز آیینی، میلاد شیبانی، عارف برهمن، 
حامد توکلی، سروین ضابطیان، پردیس شیروانی، رامتین 
موید پور، عرفان افشاری پور و بازیگر خردسال: آیلین جاهد.

مهدی جعفری، روح الله حجازی، مصطفی 
هادی  و  طائرپور  فرشته  رزاق کریمی، 
مقدم دوست به عنوان اعضای هیئت داوران 
نو  نگاه  و  کوتاه  فیلم  مستند،  بخش های 
)فیلم اول فیلمسازان( در سی و هشتمین 

جشنواره فیلم فجر معرفی شدند.

روابط  از  نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
عمومی جشنواره فیلم فجر، با حکم »ابراهیم 
هشتمین جشنواره  و  دبیر سی  داروغه زاده« 
و  )کارگردان  جعفری«  »مهدی  فجر،  فیلم 
مدیرفیلمبرداری(، روح الله حجازی )کارگردان، 
مصطفی  تهیه کننده(،  و  فیلمنامه نویس 
رزاق کریمی )کارگردان و مستندساز(، فرشته 
طائرپور )تهیه کننده و فیلمنامه نویس( و هادی 
کارگردان(  و  )فیلمنامه نویس  مقدم دوست 
بخش  سه  داوران  هیئت  اعضای  عنوان  به 
»مستند«، »فیلم کوتاه« و »نگاه نو« معرفی 
شدند و آثار این سه بخش رقابتی را در جشنواره 

امسال مورد ارزیابی قرار خواهند داد.
است.  اهواز   ۱۳۴۸ متولد  جعفری«  »مهدی 
او پس از یک دوره کوتاه بازیگری در تئاتر، کار 
فیلمسازی را از سال۱۳6۴ با حضور در انجمن 
سینمای جوانان نجف آباد آغاز کرد؛ سپس در 
سال۱۳6۷ وارد دانشکده سینما تئاتر دانشگاه 
هنر تهران شد و تحصیلات خود را در رشته 
کرد.  تکمیل  سینما  کارگردانی  کارشناسی 

کوتاه  فیلم های  ساخت  به  از ۱۳۷۳  جعفری 
داستانی روی آورد و از سال ۱۳۸۳ به عنوان مدیر 
فیلمبرداری در سینمای ایران مشغول به کار شد. 
او ساخت چندین مستند کوتاه و بلند تحسین 
شده را در کارنامه خود دارد و »ایستگاه اتمسفر« 

و »2۳نفر« از آثار بلند سینمایی اوست.
»روح الله حجازی« کارگردان متولد ۱۳۵۸ در 
آبادان و دارای مدرک درجه2 هنری در رشته 
کارگردانی از وزارت و فرهنگ و ارشاد اسلامی 
است. او در سال ۱۳۸6 اولین فیلم خود را با نام 
»در میان ابرها« ساخت و در کارنامه اش فیلم های 
تحسین شده ای چون »زندگی خصوصی آقا و 
خانم میم«، »زندگی مشترک آقای محمودی و 
بانو«، »مرگ ماهی«، »هیهات« و »اتاق تاریک« 

دیده می شود.
»مصطفی رزاق کریمی« متولد۱۳۴۱ تبریز، 
دانش آموخته معماری از اتریش است. او فعالیت 
هنری را سال۱۳۵۳ با ساخت فیلم های کوتاه و 

مستند آغاز کرد. رزاق کریمی در اتریش فیلم های 
آموزشی را به سفارش آموزش و پرورش اتریش 
به عنوان مواد درسی این کشور ساخته است. 
از آثار بلند سینمایی رزاق کریمی می توان به 
مستندهای »یاد و یادگار«، »خاطراتی برای تمام 
فصول« و »بانو قدس ایران« و فیلم داستانی 

»حس پنهان« اشاره کرد.
و  تهران  متولد۱۳۳۱  طائرپور«  »فرشته 
دانش آموخته ادبیات انگلیسی است. او به دنبال 
فعالیت ادبی در حوزه کودکان و نوجوانان از 
سال۱۳66 در زمینه سینمای کودک به کار 
فکری  پرورش  کانون  با  همکاری  پرداخت. 
کودکان و نوجوانان و گروه کودک و نوجوان 
سیما و مدیریت خانه ادبیات و هنر کودکان و 
نوجوانان از جمله فعالیت های اوست. او بیش از 
ده فیلم سینمایی و حدود بیست هزار دقیقه 
آثار ویدیویی در خانه ادبیات و هنر کودکان و 
نوجوانان تهیه کرده است. او که در اواخر دهه 

هفتاد به عنوان رئیس هیأت مدیره خانه سینما 
انتخاب شد، تهیه فیلم هایی چون گلناز، پاتال و 
آرزوهای کوچک، مدرسه پیرمردها، نان و شعر، 
پسر مریم، زن دوم، آینه های روبرو و خداحافظ 

دختر شیرازی را در کارنامه دارد.
»هادی مقدم دوست« متولد۱۳۵۰ در تهران 
مقام  در  را  خود  سینمایی  فعالیت  و  است 
کارگردان از سال۱۳۸9 با فیلم »چسب زخم« 
آغاز کرد و از آن زمان به عنوان نویسنده، دستیار 
کارگردان، کارگردان و مدرس فیلم نامه نویسی 
فعال بوده است. او کارگردانی فیلم بلند سینمایی 
فیلم های  فیلمنامه   نگارش  و  مهر«  به  »سر 
سینمایی تحسین شده ای چون »بی پولی« و 

»شعله ور« را در کارنامه دارد.
سی و هشتمین جشنواره فیلم فجر از ۱2 تا 
سالگرد  چهل ویکمین  با  همزمان  22بهمن 
پیروزی انقلاب اسلامی ایران به دبیری »ابراهیم 

داروغه زاده« برگزار می شود.

داوران بخش مستند، کوتاه و نگاه نو فجر38 معرفی شدند؛

 از »مهدی جعفری« تا »هادی مقدم دوست« 
در مسیر جشنواره

کارگردان فیلم »سوربز« با اشاره به بلیت فروشی 
برای فیلم های مستند و کوتاه در سینماهای 
این  گفت:  فجر  فیلم  جشنواره  مردمی 
بلیت فروشی ، قدم های اول برای مردمی شدن 

سینمای اندیشه محور و عمیق. است.

»سور  کوتاه  فیلم  کارگردان  زمانیان-  سعید 
بز« در گفتگو با ستاد خبری سی وهشتمین 
جشنواره فیلم فجر با استقبال از بلیت فروشی 
که برای اولین بار در فجر اتفاق افتاد، گفت: این 
کاری است که همه جای دنیا انجام می شود 
و سازمان سینمایی باید راهکاری برای حمایت 
هر چه بیشتر از فیلمسازان کوتاه و ایجاد یک 

چرخه اقتصادی صحیح در این حوزه پیدا کند. 
این نوع بلیت فروشی ها از قدم های اولیه است 
و مطمئنم اگر سالن  و زمان اکران مناسب به 
فیلم های کوتاه اختصاص داده شود مخاطبان 
خاص این حوزه استقبال خواهند کرد؛ زیرا فیلم 

کوتاه سینمایی اندیشه محور و عمیق است.
اقدامی  را  بلیت فروشی  بز«  »سور  کارگردان 
مثبت دانست که به تنهایی کافی نیست و تأکید 
کرد: در اختیار گذاشتن زمان و مکان مناسب 
آن طور که شایسته سینمای کوتاه است نکته 
مهمی است که در این سال ها مغفول مانده. 
سینمای کوتاه ایران به گواه جوایز و افتخارات 
دارای  داشته  سال ها  این  در  که  بین المللی 
پتانسیل بالایی است که توجه شایسته تری را 
طلب می کند. سالانه بیش از ۱۰۰۰فیلم کوتاه 
در کشور تولید می شود که با توجه به امکانات 
و بضاعت ناچیز سینمای کشور بسیاری از این 

فیلم ها فرصت دیده شدن پیدا نمی کنند.
زمانیان ابراز امیدواری کرد که از سال آینده 
قدم های بزرگ تری در جشنواره فیلم فجر برای 
فیلم کوتاه برداشته شود و پیشنهادات ایسفا و 
دبیر فیلم کوتاه تهران اجرایی شود تا فضایی 

حرفه ایی تر برای فیلمسازان کوتاه ایجاد شود.
فیلم فجر ویترین  اینکه جشنواره  بیان  با  او 
در  حضور  گفت:  است،  کشور  سینمایی 

مهمترین رویداد سینمایی کشور موجب توجه  
بیشتر به یک فیلم می شود.  تجربه سال های 
قبل نشان داده افرادی که سیمرغ گرفته اند 
راه هموارتری را برای ساخت فیلم بلند طی 
کرده اند. چنانچه تعدادی از برگزیدگان بخش 
فیلم کوتاه در دوره های قبل امسال فیلم های 

درخشانی در بخش مسابقه دارند.
جشنواره های  اهمیت  به  ادامه  در  زمانیان 
تخصصی فیلم کوتاه مثل جشنواره بین المللی 
فیلم کوتاه تهران و جشن فیلم مستقل اشاره 
کرد و  گفت: برای من این رویدادها که مخاطبان 
تخصصی فیلم کوتاه در آن ها حضور دارند و 
نمایش و نقد فیلم های کوتاه در آن ها جدی تر 
گرفته می شود، اهمیت بیشتری دارند. از نظر 
من فیلم کوتاه یک مدیوم مستقل است و نباید 
به عنوان تمرین برای ساخت فیلم بلند به این 
حوزه فیلمسازی نگاه نکرد. کارگردان »سور بز« 
در ادامه به اهمیت ساخت فیلم کوتاه در مسیر 
فیلمسازی یک کارگردان اشاره کرد و افزود: فیلم 
کوتاه محدودیت ها و ریسک سینمای بلند را 
ندارد و کارگردان می تواند کمی آزادانه تر اندیشه 
خود را در قالب این مدیوم ارائه دهد. این موضوع 
در مسیر فیلمسازی کارگردان مهم است زیرا فرم 
و محتوایی را تجربه می کند که در حال حاضر 
امکان ساخت آن در سینمای بلند وجود ندارد 

و یا ریسک آن برای تهیه کننده بسیار بالا است.
بز«  »سور  کوتاه  فیلم  ساخت  ایده  درباره  او 
گفت: ایده ساخت این فیلم براساس خاطره ای 
ودر  در من شکل گرفت  دوران کودکی ام  از 
پروسه نوشتن فیلمنامه و تولید فیلم افرادی به 
من کمک کردند که از همه آنها سپاسگذارم . 
یکی از سخت ترین و پر  هزینه ترین بخش های 
تولید فیلم یک معادله چند مجهولی بود که 
باید آن را حل می کردیم و آن ساخت پروتز 
سر بز بود . من و طراح گریم حساسیت  بالایی 
برای رئال بودن کار داشتیم و به هیچ عنوان، 
نه می خواستیم از جلوه های ویژه کامپیوتری 
استفاده کنیم و نه به حیوان آسیبی برسانیم و 
در کنار این ها با کمبود بودجه هم مواجه بودیم. 
نهایتا طراح گریم فیلم سید جلال موسوی 
اثاین کار را به  بهترین شکل، با خلاقیت و 
با همکاری طراح  شناخت موادی که داشت 
صحنه و مدیر فیلمبرداری به بهترین نحوی 
که میشد انجام داد و نتیجه منجر به خلق 

صحنه ای غمبار و شگفت انگیزی در فیلم شد.
و  عوامل  بازیگران،  از  پایان  در  زمانیان 
تهیه کننده های »سوربز« که به جوانی او اعتماد 
کردند تشکر کرد و از همه برای تماشای این 
در  را  تجربه سخت  این  تا  کرد  فیلم دعوت 

جشنواره فیلم فجر ببینند.

کارگردان فیلم کوتاه »سوربز«:

بلیت فروشی برای فیلم کوتاه گام های نخست برای مردمی شدن 
سینمای اندیشه محور و عمیق است 

گفت و گو
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